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 , אהובה, אהרון, גדעון, יהודה, סימה, דוד, אמיר, מיה, אורן ותום.אלישע יובל,  נכחו:

 בגשר הזיו גלריית המכבסה :מקום

  שנים לקיימא.  3הרמת כוסית 

לקחה על עצמה לקיים קשרים עם הגורמים המחליטים  ולהשפיע קיימא – יובל

להפיץ מידע וחומרי הסברה ולארגנם  ,ולהיות בקשר עם התושבים  ,עליהם מחד

הזאת סטרטגיה ך. קיימא מצליחה לקיים את האכמנוף השפעה על הרשויות.  מאיד 

הרבה מה לשפר  עדייןאם יש  נמצאת בקו עליה בהשפעתה על המרחב גםש

 ! ות. לחייםולעש

 

אלישע מציע את האפשרות של גוגל גרופ. תום בעבר לקח  – רשימת תפוצה .1

האחריות לבצע, אך לא נעשה עד כה. תום ואלישע יתאמו מו את צעל ע

 פגישה קידום העניין.

 

תי מהמשמר החברתי, יובל נמצא בקשר עם יוסי צרפ  – חברתי משמר .2

ימה מוכנה להצטרף ליובל ס שנמצא בקשר עם מעגל פעילים מנהריה.

 לפגישה עם יוסי בנהריה.

 

  :עדכונים קצרים .3

 אכזיב

 נעילה'ד ת חירב  

 .מטה מחצבה עידן יחזור מחו"ל ותהיה פגישת מ מאבק מנומנם. – מחצבה 

לא עבר במקומי משום שהמחוזית לא אישרה, משום  – כביש הפטרולים 

הסטטוטורים.  בקטעיםש קטעים שלא סטטוטורים. לכן הוחלט לטפל רק יש

נתחיל תהליך  ,המועצה עם נקבע שיחד  ודה דיבר עם סגן ראש המועצה הי 

ראשון צוות חשיבה  בשל תכנון ארוך טווח של חזית הים בשני שלבים. בשל 

 דבידוביץ'.משה משותף ובשלב השני פתיחה לציבור. מוביל את הנושא 

 תחושה שיש הערכה במועצה לפעילות זאת של קיימא.

 

 ואילוצים נוספים. ביום שני נדחה, רותי חולה.שהיה אמור להיות  פעיליםכנס  .4

יובל מציין כי הוא רואה בכנס הזדמנות מעולה לבוא ולשתף את המועצה ואת 



מעגל    יתקייםכל בעלי התפקידים וגם מעגל רחב של אנשים ובעצת קיימא 

ציף אלא לשתף ולה שיח. קורא לכולם לבוא לשם. זה לא המקום להתקיף.

 נושאים.

 

 ומהחברה להגנת הטבע מצטרפים למעגל קיימא: אורן ומיה .5

שאת יובל ותום אני מכירה כבר תקופה  ולאמר מבקשת לפתוח  -מיה 

)מרכז לימודי  י לקראת עזיבה של המל"שנוהוזמנתי לאין ספור מפגשים. א

ומצאתי את הזמן לבוא לפה. היו כמה פרויקטים של המל"ש שאפשר  שדה(

עלות את זה לפה כדי לשמוע את רוח הקבוצה. החברה הלשלב פה. רוצה ל 

להגנת הטבע היא גוף שנמצאת פה במרחב. מעבר לזה, חשבנו על כמה 

דברים קונקרטיים. החברה להגנת הטבע בגדול מה שיש לה לתת ברמת 

הכלים זו הסתכלות על הנושא של מעורבות ציבור, פיתוח קבוצות פעילים 

קבוצת התושבים של הגליל המערבי. עלה רעיון קיימא  ,. אתםבאזורים שונים

לפתח יחד פרויקט של מרחב הגליל המערבי, זה בא יחד עם רעיון של רותי 

מהמועצה. הרעיון לקיים מרחב משותף לקורס עבור שומרי החוף. צריך עדיין 

לעשות איגום של רעיונות. מבחינתנו הלב של הדבר, ומי שצריך להוביל את 

קיימא. ככה אני רואה את הדברים. המועצה והחברה  –ו הרוח זו הקבוצה הז

 להגנת הטבע צריכה לעזור.

שהי יכולת של פיתוח הדרכה פה במרחב, בין אם והדבר השני זה איז 

במדריכים של החברה להגנת הטבע יספרו על קיימא בעתיד במסגרת 

הפעילויות שלהם. השאלה הראשונה שעלתה לי כשפגשתי את יובל ותום היא 

אפשר לקחת את התכנים שאתם עוסקים בהם ולאסוף אותם למערכים  איך

זה הכוח לבתי ספר, לקבוצות, לתקשורת וכו'.  –שמנגישים אותם החוצה 

 ההדרכתי, חינוכי, הנחייתי שהחברה להגנת הטבע יודעת לתת.

 

חדש במל"ש ובחברה להגנת  אני מסכים עם הדברים של מיה. אני – אורן 

ק בנושאי סביבה, למרות שעסקתי בעבר. באופן אישי י חדש בעיסוהטבע וד 

זה נושא שחשוב לי. אז יש ל את כל הכוונה להיות חלק מהקבוצה הזאת, עד 

כמה שתסכימו שאהיה. הדבר השני הוא שבפגישה עם יובל בביתו לי היה 

שכל מי שעוסק במאבקים סביבתיים ובגיוס אנרגיות לעניין  –ברור דבר אחד 

של קבוצת קיימא. כל האנשים  –את הסיפור שלכם הזה חייב להכיר 

שעוסקים דרכנו בשמירת טבע וחינוך סביבתי. צריך לראות איך עושים את 



זה. יש פה סיפור מדהים שקורה ומתרחש. היום הייתי בתל אביב ביום עיון 

בנושא שיתוף ציבור ותמיכה בקבוצות כמו קיימא. בהגדרת התפקיד שלי יש 

וצות תושבים כאלה ויש לי את כל הכוונה לעזור ולהיות תמיכה ושיתוף של קב

חלק. לי חשוב שזה לא יהיה רק ערבובים שנעשה ושנהיה משמעותיים. מאוד 

 התרשמתי מהגישה של יובל. 

 

אני רוצה לומר שאני מסכים שאנחנו צריכים להיות אלו שמובילים  – יהודה 

אז אנחנו צריכים אבל צריך לזכור שלא משלמים לנו משכורת,  ,את הרעיון

לייצר מצב שאת העבודה החברה או המועצה עושים. אני מדבר בעיקר על 

נאמני החוף / שומרי החוף. אנחנו צריכים לתת רוח גבית, להביא רעיונות, 

 אולי אפילו משאבים, אבל את העבודה הם צריכים לעשות.

 

עלה בישיבת איכות הסביבה של המועצה ולמעשה עניין שומר החוף  – אמיר 

ילית הציגה את נושא שומרי החוף כנושא שגם איגוד ערים מנסים עשם 

 לקדם.

 

 –חלה"ט  –עלה רעיון לעשות וועדת היגוי משותפת של המועצה  – מיה 

יח פנימית קיימא. מציעה שבמקביל לוועדת ההיגוי תהיה גם קבוצת ש

 .שקיימא שתחדד את הנהלים

 

 סוכם כהצעתה של מיה. 

 

 סיכום שנה של קיימא: .6

 

 נציג קיימא בוועדת איכות הסביבה של המועצה: – אמיר 

היה קשה להבין מה מהות של הוועדה הזה. בישיבה האחרונה היינו מאוד  

מצומצמים. בלטו בהיעדרם יניב ורותי, וזה היה חבל כי הם הכוחות החיוביים 

ל מעולה. הוא מאוד התגאה שההפרדה אצלו תמיד הכ ,היסטורית. אבנר

הוא אמר שגם הם היו מופתעים. במטה אשר עולה ומתקדמת בכמויות. 

ילית עאמיר העביר סיכום של הפגישה האחרונה במייל. היה ויכוח בין פיליפ ל

 מאיגוד ערים. אבנר אמר "תאמין לי, המחצבה הזו לא תהיה". 

 כוח.זה יותר לאנחנו רוצים לתת  –בשורה התחתונה  



צריך  עלות מול רותי את נושא תוכן הישיבות של וועדת איכות הסביבה.הל  

לתת לוועדות האלו יותר כוח ויותר פעמים בשנה מהשחטוש שהם מחוייבים 

ואכן קורה בפועל. לא הגענו למסקנה איך לעשות זאת . נמשיך לחשוב ולגבש 

 תוכנית חיזוק לוועדה זאת.

 

 מנהלי אתר קיימא: – דוד וסימה 

איש  172נכנסו  2016במהלך חודש דצמבר חסר תרגום לערבית.  :דוד 

מהם היה כאלה שזו פעם ראשונה שהם  46%לאתר. זה יותר משנה שעברה. 

בתכנית העבודה נכתב להגדיל את  מאוד גדול. "אבל"יש אבל נכנסו. 

ולהקפיץ את המיקום בגוגל. מבחינת התפריטים כתבו לנו  3רפיק פי הט

אנחנו החלטנו לעשות הפרדה ניס לשונית לכל מאבק. שאנחנו צריכים להכ

 בין המאבקים לבין מידע על ערכי טבע.

חושבת שצריך לעדכן את תכנית העבודה ולא להיכנס לעניין הטרפיק.  :סימה 

זה לא הדבר. רוב האנשים שעושים משהו עם הטלפונים שלהם נמצאים 

או בכמה אתרים מאוד בודדים. רוב האנשים לא נכנסים לאתרים  בפייסבוק

שוליים כדי לקרוא מאמרים על היחמור הפרסי או משהו כזה. יש לנו חומרים 

 טובים, אבל מעט. 

סוכם שדוד וסימה יכתבו אימייל מפורט בקיימא שיהווה חלק מעודכן של 

נים לקדם דברים שסימה ודוד מתכוו-1 -תוכנית העבודה ויחולק לשניים

 דברים שהם צריכים את עזרתנו לקידום האתר.-2בעצמם 

 

 מנהל קבוצת הפייסבוק שלנו: – אלישע 

 םחברים. לפעמים יש פרסומות ושאר דברי 825 יש קבוצת פייסבוק פעילה. 

 תום יצטרף לניהול הקבוצה.המחייבים ניהול. צריך מנהל נוסף. סוכם ש

 

 נציגת שלומי: – אהובה 

להקים גרעין של קיימא בשלומי. נפגשה עם פעילה  מה לקחה על עצ 

שמובילה קבוצת נשים בשלומי והיא ממש רוצה שנציג של קיימא יגיע לאחת 

צהיה בקשר עם מיה שגם בצמה  הפגישות שלהם כדי לחשוף את קיימא. 

בקשר עם קבומת פנסיונרים בנושא. וגם יש לזכור שטל חימי מ הינו מהנדס 

 שלומי.

 



לדבר על חזון קיימא ודגשים לשנה החדשה . על כך בפגישתנו  לא הספקנו

 הקרובה בתחילת פברואר.

 תודה לאהרון על הארוח במה שמרגיש לעת עתה בית לקיימא.

  תום -הביא  לכתב


